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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Υπ.Βιομηχανίας Ενέργειας Τεχνολογίας και

Εμπορίου): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα πρώτα να αναφερθώ στο κείμενο της 

ερώτησης του κυρίου συνάδελφου. 0 κύριος συνάδελφος λέει στην ερώτησή του 

ότι ένα σύγχρονο δουλεμπόριο ανθεί με ανοχή των αρμοδίων, δηλαδή, του 

Υπουργείου. Λέει επίσης ότι "νέα συναλλακτικά ήθη" εδραιώνονται.

θα ήθελα να παρατηρήσω ότι αυτές οι εκφράσεις δείχνουν όχι μόνο 

έλλειψη μέτρου, αλλά και έλλειψη σκέψης ως προς την κατάσταση. Είναι 

καλές οι φραστικές εξάρσεις, αλλά είναι καλό να σκεφτόμαστε και τι 

υπονοούν ορισμένες έννοιες τις οποίες χρησιμοποιούμε.

Τώρα όσον αφορά την ουσία: Μέχρι το 1989 το έκτακτο εργατοτεχνικό 

προσωπικό για την συντήρηση των ατμοηλεκτρικών σταθμών, προσλαμβανόταν με 

ευθύνη του διευθυντού του σταθμού από κατά τόπους 3μελείς επιτροπές στις 

οποίες συμμετείχε και εκπρόσωπος των εργαζομένων. Οι συμβάσεις'αυτές 

ήταν 2βηνες με δικαίωμα ανανέωσής τους μέχρι δυο φορές. Και μετά από 6 

μήνες το πολύ συνεχόμενης απασχόλησης στην επιχείρηση ακολουθούσε 

υποχρεωτικά 8μηνη παύση για δικαίωμα επαναπρόσληψης.

V *

Με απόφαση της Οικουμενικής 'Κυβέρνησης, όλες οι συμβάσεις που έληγαν

έκτακτοι. Από το 1990 μέχρι το 1992 όλες οι προσλήψεις



συμπεριλαμβανομένου και του προσωπικού των ατμοηλεκτρικών σταθμών 

γινόντουσαν από το γραφείο του βοηθού γενικού διευθυντού του διοικητικού 

της ΔΕΗ. Από 1.7.92 αυτή η πρακτική συνεχίστηκε, αλλά οι προσλήψεις ήταν 

πολύ περιορισμένες. Κατόπιν τούτου οι σταθμοί για την αντιμετώπιση της 

κατάστασης, η οποία είχε δημιουργηθεί δηλαδή, επειδή δεν μπορούσαν να 

γίνουν οι απαραίτητες εργασίες συντήρησης κυρίως, οδηγήθηκαν στη λύση των 

εργολαβιών^με κοστολόγηση της εργατοώρας, που εντάσσονται στα πλαίσια των 

γενικοτέρων εργασιών συντήρησης και είναι σύμφωνες με το νόμο.

Από το 1994 δεν γίνονται προσλήψεις εργατοτεχνικού προσωπικού εκτός 

της επαναπρόσληψης με δικαστικές αποφάσεις των εκτάκτων που είχαν

απολυθεί που στην πλειοψηφία τους όμως ήταν διοικητικοί. Η ανάθεση 
)

εργολαβιών για την εκτέλεση έργων από μια επιχείρησης¡ναι μια πρακτική 

που είναι εξαιρετικά διαδεδομένη. Είναι μια πρακτική που σχετίζεται με 

την οργάνωση της επιχει' Ρ^σ*\ς , με τον τρόπο περιορισμού του κόστους και

με τον τρόπο ελέγχου των εργασιών. Και οι δημόσιες επιχειρήσεις είναι 

αυτόνομες. Το Υπουργείο Βιομηχανίας δεν μπορεί να υπεισέλθει σε τέτοια 

θέματα, διότι πιστεύει ότι η ΔΕΗ^ πρέπει να είναι ανεξάρτητη στο τρόπο με 

τον οποίο οργανώνει την διεκπεραίωση των εργασιών της. Δεν μπορεί να 

κοπτόμαστε για την ανεξαρτησία των δημοσίων επιχειρήσεων και από την άλλη



8
01ΡΜ 3/1 Σφος ΧΠΑΠΑΝΙΚ Δφος ΑΠ0ΣΤ0ΛΙ 09.05.1995 Α00509ΧΡ 

μεριά να θέλουμε να παρεμβαίνουμε κάθε τόσο ακόμη και στο εάν πρέπει να 

γίνονται ή όχι εργολαβίες.

Δεν πιστεύω ότι πουθενά αλλού στο δημόσιο τομέα δεν υπάρχουν 

εργολαβίες. Και καλό θα ήταν ο κύριος συνάδελφος να ελέγξει και άλλες 

δημόσιες επιχειρήσεις όπως π.χ. την ΕΑΒ για να δει αν κάνει εργολαβίες ή 

όχι.



θα διαπιστώσει ότι γίνονται εργολαβίες και επίσης θα διαπιστώσει ότι 

η πρακτική αυτή δεν έχει τίποτε το παράνομο, ο νόμος δεν παραβιάστηκε 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ(Απόστολοσ Κακλαυάνπσ): 0 κύριος Πιπεργιάς έχει το λόγο.

/

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Το κείμενο της ερώτησής μου νομίζω ότι δεν έχει 

ψεγάδι και οι διατυπώσεις είναι πολύ συγκεκριμένες. Αναφέρω για 

αποτρεπτικές και ανατρεπτικές αντιδράσεις και ξέρουμε πολύ καλά από πού 

αναπτύσσονται αυτές οι αντιδράσεις. Συνήθως, αναπτύσσονται από τη βάση,

από τα συνδικάτα . Δεν θα έπρεπε / λοιπόν/ ο κ.Υπουργός να είναι τοσο

ευέξαπτος απ'αυτή τη συγκεκριμένη φράση της ερώτησής μου.

θα ήθελα όμως επί της ουσίας της απάντησής του να πω ότι διαφωνώ^αι 

αυτό^ γιατί εδώ, κύριε Πρόεδρε, καλύπτονται μόνιμες ανάγκες της

επιχείρησης μ£ ένα^ απαράδεκτο τρόπο. Τον χαρακτήρισα δουλεμπόριο, οι

εργαζόμενοι επίσης τον χαρακτηρίζουν δουλεμπόριο, το καταγγέλω απ'αυτό το

Βήμα σαν δουλεμπόριο. Δεν μπορεί να καλύπτονται οι θέσεις π.χ. του

συστήματος λιγνίτη κατά πάγιο τρόπο με εργολάβους. Δεν μπορεί επίσης να

καλύπτονται οι θέσεις του συστήματος τέφρας, που χωρίς αυτές δεν μπορεί

©»

να λειτουργήσει ένας σταθμός παραγωγής, με εργολάβους. 0 εργολάβος 

αναλαμβάνει την προμήθεια των εργαζομένων όπου γίνονται οι προσλήψεις 

κατά τον πλέον απαράδεκτο και σκοτεινό τρόπο. Μάλιστα, μεσολαβούν διάφορα



ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ(Υπ.Βιομ.Ενέργ.Τεχν/γίας & Εμπορίου): Κύριε 

συνάδελφε^είπάτε ότι το σύστημα τέφρας του λιγνίτη δεν μπορεί να 

λειτουργεί με εργολαβία. Από πού προκύπτει αυτό; Υπάρχει διάταξη νόμου η 

οποία ορίζει ποιές εργασίες θα γίνονται υποχρεωτικά με προσωπικό της 

επιχείρησης και ποιές εργασίες ανατίθενται ή όχι με εργολαβίες;

Επαναλαμβάνω πως θέση μας είναι ότι η ΔΕΗ ως ανεξάρτητη από τη 
I

διοίκηση^δημόσια επιχείρηση, είναι ελεύθερη να κανονίζει τα της οργάνωσης 

των δραστηριοτήτων της. Είναι επομένως ελεύθερη να αναθέτει την εκτέλεση 

των εργασιών της με εργολαβίες ή όχι. Μπορεί να προσλάβει προσωπικό, 

μπορεί και να μην προσλάβει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, γιατί δεν παίρνει έκτακτο 

προσωπικό με τη διαδικασία του Ν.2190;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ(Απόστολοσ Κακλαυάνπο): Μη διακόπτετε, κύριε Πιπεργιά. ν

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ(Υπ.Βιομ.Ενέργ.Τεχ/γίας & Εμπορίου): Όσον αφορά

τον ισχυρισμό ότι παραβιάζεται ο Ν.2190, αυτός ο ισχυρισμός δεν είναι
)

αληθής^ούτε ακριβής. 0 Ν.2190 δεν παραβιάζεται, διότι δεν προσλαμβάνεται

ο*

προσωπικό, γίνονται συμβάσεις -έργου και ο εργολάβος έχει όχι μόνο την 

ευθύνη της επιτήρησης του έργου, αλλά έχει και την ευθύνη της εκτέλεσής

του. Αυτό είναι το κύριο αντικείμενο της εργολαβίας^ όπως π.χ. ο



καθαρισμός των ατμολεβήτων ή ο,τιδήποτε άλ\ρ

Ας αφήσουμε^,λοιπόν τη ΔΕΗ να οργανώσει τη δουλειά της έτσι, ώστε να 

χαμηλώσει το κόστος της. Αν ενδιαφέρεσθε να έχει μειωμένο κόστος, τότε να 

της δώσουμε το δικαίωμα και τη δυνατότητα να κάνει τη δουλειά της.

Όσον αφορά τα άλλα που αναφέρατε, το θέμα είναι γνωστό, ότι δηλαδή η 

Κυβέρνηση αυτή αποφάσισε να περιορίσει το προσωπικό και να απομακρύνει 

εκείνους οι οποίοι διορίστηκαν σε μια προεκλογική περίοδο. Η υπόθεση 

βρίσκεται ενώπιον των δικαστηρίων για τελική κρίση. Να περιμένουμε την 

απόφαση του Αρείου Πάγου και από κει και πέρα, θα αποφασίσουμε τί πρέπει

να γίνει. I ·


